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PROTOKÓŁ NR XLVII/2023 
z Sesji Rady Gminy Lipka 

odbytej dnia 28 kwietnia 2023 roku 
w Gminnym Ośrodku Kultury w Lipce 

 
 

Sesja odbyła się w godzinach 1300 – 1413 
 
Udział wzięli: 

• 11 radnych    
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

• 16 sołtysów    
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

• Zaproszeni goście    
Lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Obecni: 
Przemysław Kurdzieko Wójt Gminy Lipka 
Barbara Marzec  Skarbnik Gminy Lipka 
 
Termin, miejsce i porządek obrad podane zostały do publicznej wiadomości w sposób 
zwyczajowo przyjęty – załącznik nr 4 do protokołu. 
 
1. Otwarcie sesji. 
 
Otwarcia czterdziestej siódmej Sesji Rady Gminy Lipka dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
Lipka Piotr Wandas, który przywitał Wójta Gminy Lipka Przemysława Kurdzieko, wszystkich 
radnych, przedstawicieli Urzędu Gminy Lipka, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
  
Prowadzący obrady stwierdził, że na 15 radnych według listy obecności w posiedzeniu 
uczestniczy 11 radnych wobec czego Rada Gminy Lipka jest władna podejmować prawomocne 
uchwały. 
 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że w zarządzeniu z dnia  
21 kwietnia 2023 roku przedstawiony został porządek obrad. Zapytał, czy są propozycje jego 
zmiany.  Nikt nie zabrał głosu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
porządku obrad. 
 „za”               11 głosów  
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
Załącznik nr 5 – głosowanie imienne. 
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4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas poinformował, że protokół z XLVI 
Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lipka był do wglądu w Urzędzie Gminy, w Biurze Rady - pokój 
nr 1. Został również przesłany drogą elektroniczną wszystkim radnym. Do dnia sesji nie 
wpłynęły uwagi do protokołu, w związku z czym zaproponował głosowanie nad jego 
przyjęciem. 
„za”   11 głosów  
„przeciw”  0 głosów, 
„wstrzymało się” 0 głosów. 
Radni jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lipka  
Nr XLVI/2023  
 
Załącznik nr 6 – głosowanie imienne. 
 
5. Informacja Wójta oraz Przewodniczących Komisji Rady Gminy Lipka z działalności  
w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Paweł Tuschik poinformował, że Komisja 
Oświaty, Kultury i Sportu obradowała dnia 26 kwietnia 2023 r.  
Głównymi tematami były: 

1. Informacja za rok ubiegły o dotacjach udzielonych Stowarzyszeniom działającym na  
terenie gminy. 

2. Analiza funkcjonowania klubów sportowych oraz Orlika w Gminie Lipka (działalność  
klubów sportowych, osiągnięcia, plany i potrzeby).  

3. Działalność Klubu Seniora.  
- oraz Uchwały na Sesję. 
 
Przewodnicząca Komisji Socjalnej i Porządku Publicznego Danuta Polak poinformowała, że 
Komisja Socjalna i Porządku Publicznego obradowała dnia 24 kwietnia 2023 r. 
Głównymi tematami były: 

1. Analiza działalności GKRPA 
- liczba złożonych wniosków (ogółem) 
- liczba skierowanych wniosków do Sądu 

2. Analiza zagrożeń występujących u dzieci i młodzieży w związku z występującą chorobą 
alkoholową u członka rodziny lub w związku z trwającą procedurą NK - wszczęte            
oddziaływania profilaktyczne  

3. Sprawozdanie Policji w zakresie bezpieczeństwa i porządku publicznego. 
- oraz Uchwały na Sesję. 
 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Anita Kaszubowska, p.o. Przewodniczącego Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa w dniu 25 kwietnia 2023 r. poinformowała, że Komisja 
Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa obradowała dnia 25 kwietnia 2023 r. 
Głównymi tematami były: 

1. Współpraca Gminy Lipka z Powiatem w zakresie inwestycji. 
2. Informacja w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Lipka. 

- oraz Uchwały na Sesję. 
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Wójt Gminy Lipka Przemysław Kurdzieko poinformował radnych, że w ramach programu „Kulisy 
kultury” dnia 28.04.2023 r. zostanie podpisana umowa na realizację zadania „Zakup i montaż 
pieca centralnego ogrzewania w Wiejskim Domu Kultury” całkowita kwota zadania 70.880,00 
złotych, dofinansowanie 40.000,00 zł.  
Ponadto Włodarz poinformował, że ogłoszone zostały przetargi między innymi takie jak: 
- Budowa Centrum Usług Społecznych i Zdrowotnych – termin składania ofert 26.05.2023 r. 

(przedłużony termin na wniosek Wykonawców) 
- Termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej w Łąkiem oraz Urzędu Gminy - termin 

składania ofert do 17.05.2023 r. (przedłużony termin na wniosek Wykonawców) 
- Przebudowa Domu Kultury w Lipce wraz z zakupem wyposażenia - termin skłania ofert do 

12.05.2023 r.  
- Cyfrowa Gmina II postępowanie - jesteśmy na etapie sprawdzania ofert które zostały złożone 

w postępowaniu, wpłynęło 8 ofert 
Powiedział, że Gmina oczekuje na ocenę złożonych wniosków między innymi takich jak: 
- Usuwanie folii rolniczych i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej - NFOŚiGW 

w Warszawie – kwota wnioskowanego dofinansowania 37.500,00; całkowity koszt realizacji 
zadania 40.500,00 zł 

- Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – budowa ścieżki rowerowej i pieszej w miejscowości Łąkie 
(CST Łąkie)  – wartość całkowita inwestycji  2 639 241,75 zł  

- Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg – Remont dróg gminnych ul. Mickiewicza na kwotę 
485 121,23 zł oraz Remont drogi gminnej nr 103010 Mały Buczek na kwotę 904 073,99 zł 

- w ramach Rządowego programu ograniczania przestępczości i aspołecznych zachowań Razem 
Bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022-2024 wniosek pn.: „Bezpieczni mieszkańcy 
Gminy Lipka- zakup sprzętu do rozbudowy monitoringu w miejscach publicznych” na kwotę 
136 200,00 zł 

- w ramach konkursu „Błękitno-zielone inicjatywy dla Wielkopolski” wniosek pn. „Stołuńsko- 
Osada Marzeń” na kwotę 114 719,00 zł  

Wójt Gminy Lipka poinformował, że Gmina jest przed podpisaniem umowy na realizację 
projektu w ramach programu Sportowa Polska Ministerstwa Sportu i Turystyki pn.: „Utworzenie 
Zespołu boisk sportowych w Scholastykowie” kwota całkowita: 751 524,00 zł, dofinansowanie 
374 100,00 zł. Dodał, że w dniu dzisiejszym przyszła umowa do podpisania.  
Wójt Gminy korzystając z okazji zaprosił ma majówkę, która odbędzie się dnia 30 maja, jak 
również zaprosił na obchody święta Konstytucji 3 Maja. Ponadto zaprosił 6 maja na festyn 
charytatywny połączony z dniem strażaka w Wielkim Buczku. 

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 
 

Radna Danuta Polak zadała pytanie czy pobocze w kierunku Winiarni będzie remontowane 
jeszcze w tym roku, na co przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg Jakub Walczyński 
odpowiedział, że jeżeli były takie obietnice to z pewnością będzie to zrobione. 
Radny Paweł Tuschik powiedział, że pobocze pomiędzy Lipką a Czyżkowem jest bardzo 
niebezpieczne, na co przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg Jakub Walczyński 
odpowiedział, że to pobocze jest systematycznie uzupełniane i należy do pilnych prac.  
 
7. Sprawy różne i zapytania uczestników sesji.  

Sołtys Bługowa Ewa Czarnotta powiedziała, że prosi o wycięcie wysokich krzaków  
w miejscowości Bługowo przy posesji numer 5 wzdłuż drogi. Ponadto przekazała Wójtowi 
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wniosek i podpisy mieszkańców o remont i przebudowę drogi od torów do rzeczki w sołectwie 
Bługowo.  
Niniejszy wniosek stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
Następnie głos zabrała Pani Anna Grubich podkreślając, że jest byłą Sołtys Bługowa. 
Powiedziała, że przyszła na dzisiejszą Sesję, ponieważ przez 9 lat była sołtysem i pamięta, że 
zawsze było obiecane jej, że ta droga jeżeli będą jakieś inwestycje w pobliżu to na pewno 
będzie zrobiona. Podkreśliła, że jest to droga powiatowa i wszędzie się remontuje drogi, tylko 
nie w Bługowie. Zaznaczyła, że cała Lipka jest zrobiona do torów, a od gospodarstwa Pana Jacka 
Bieluszko już nie. Ponadto ma być robiona droga od rzeczki do Batorowa, gdzie znowu pomija 
się Bługowo. Pani Anna Grubich powiedziała, że chciałaby usłyszeć od Wójta, że będzie to 
zapisane w budżecie Gminy Lipka na następny rok. 
Wójt Gminy Lipka odpowiedział Pani Annie Grubich, że we wniosku który sama podpisała jest 
napisane „remont drogi POWIATOWEJ” więc nie może odpowiadać za inwestycje powiatu, nie 
mniej jednak Włodarz poinformował, że sam zabiega o remont tej drogi. Są rozmowy ze 
Starostą w niniejszej kwestii, tym bardziej, że jest zrobiony remont ul. Leśnej i wspólnie  
z powiatem wyremontowano ul. Kolejową. Powiedział, że przeszedł wniosek dotyczący 
przebudowy drogi gminnej od Batorowa prawie do Bługowa (do rzeczki), ponieważ tak się 
kończy granica drogi gminnej, a zaczyna się droga powiatowa (od mostku do torów). Wójt 
podkreślił, że Gminie zależy na zachowaniu ciągłości, oraz uważa, że inwestycja o wartości 
ponad 5 mln zł, która będzie wykonywana z Batorowa do Bługowa jest tak duża, że chciałby 
przy okazji wspólnie z powiatem dokonać remontu tego odcinka w Bługowie. Dodatkowo 
poinformował, że nie może wpisać do budżetu inwestycji powiatu, jednak przy okazji remontu 
drogi gminnej chciałby dokonać również remontu wspólnie z powiatem tego odcinka. 
Radny Paweł Tuschik zabrał głos w powyższej sprawie; powiedział, że niedawno odbyło się 
spotkanie sołtysów z posłem Marcinem Porzuckiem na którym zwrócił uwagę właśnie na tę 
drogę, iż część jest utwardzona, a część nie. Poseł obiecał wtedy, że podczas remontu 
mieszkańcy mogą liczyć na wsparcie z jego strony.  
Sołtys Ryszard Glugla zadał pytanie przedstawicielowi Powiatowego Zarządu Dróg czy 
systematycznie będzie powtarzana akcja wycinki krzaków na poboczach w kierunku Buczka. 
Przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg Jakub Walczyński odpowiedział, że jeżeli chodzi  
o wycinkę krzaków to jest plan techniczny; pracownicy po kolei jadą i zajmują się tą kwestią. 
Plan zawiera ok 1 tys. km poboczy, w związku z czym może się zdarzyć, że jakiś odcinek zostanie 
pominięty, nie mniej jednak w takiej sytuacji należy zgłosić do Zarządu Dróg miejsce, w którym 
krzaki są na tyle wysokie, że wymagają wycinki - pracownicy w możliwie najbliższym terminie 
zajmą się tym.  
 
Nikt z obecnych nie zabrał już głosu. 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę od godz. 13:31 do godz. 13:51.  
 
8. Podjęcie uchwal w sprawie:  
 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2023 rok 
 

Skarbnik Gminy Lipka Barbara Marzec poinformowała radnych, że ogólnie dochody 
zwiększa się o kwotę 984.524,75 zł; największą pozycją jest dotacja na wypłatę podatku 
akcyzowego dla rolników – dodała, że dziś te przelewy poszły na konto. Ponadto wydatki 
zwiększa się o 1.291.640,86 zł. Po zmianach stan wydatków budżetu gminy na ten rok to jest 
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43.755.203,39 zł w tym wydatki majątkowe 15.570.439,93 zł. To powoduje zwiększenie 
deficytu o 307.116,11 zł. Zwiększona zostaje kwota kredytu 140.000,00 zł oraz wolne środki 
167.116,11 zł. Jednocześnie też zwiększa się kwotę kredytu o 2 miliony na przejściowe 
finansowanie deficytu, tj. krótkoterminowy kredyt w rachunku bieżącym.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu. 
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   11 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 8  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XLVII/374/23 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Lipka na 2023 rok 
 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
b)    zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka na lata 2023-2040  

 

Skarbnik Gminy Lipka Barbara Marzec poinformowała Radnych, że w załączniku nr 1 
zostały zmienione wartości wynikające ze zmiany budżetu na ten rok. Jednocześnie  
w załączniku nr 2 dokonano zwiększenia i utworzenia nowego zadania w ramach 
przedsięwzięć. Jest nowe zadanie „Gminny Program Rewitalizacji Gminy Lipka”. Zwiększono 
wartość zadania „Budowa hali sportowej” o 154.000,00 zł. Zwiększono również wartość  
na przebudowę dróg dojazdowych do placówek oświatowych w Gminie Lipka miejscowość 
Nowe Potulice o 18.000,00 zł. Jednocześnie w okresie prognozy finansowej zaktualizowano 
wartość kwoty długu zgodnie ze zmianami w budżecie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   11 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 10  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XLVII/375/23 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lipka 
na lata 2023-2040  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

 
Skarbnik Gminy Lipka Barbara Marzec poinformowała Radnych, że jest to uchwała 
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wynikająca z uchwalonego budżetu na ten rok. Kwota kredytu na ten rok proponowana  
w momencie uchwalenia budżetu to kwota 2.370.000,00 zł. Jest to kwota na finansowanie 
deficytu budżetu przeznaczona jako wkład własny do wydatków inwestycyjnych. Planowany 
okres spłaty to do 30.12.2040 r. 4 razy po 22.500 zł kwartalne i 60 po 38.000 zł kwartalnie. 
Oprocentowanie kredytu będzie wynikało z przeprowadzonego przetargu w formie zamówień 
publicznych, dopiero wtedy jest podpisanie umowy.  

 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Nikt nie zabrał głosu.  
Zamknięcie dyskusji. 
Przewodniczący Rady Gminy Lipka Piotr Wandas odczytał projekt uchwały, po czym  
zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia projektu uchwały:  
„za”   11 głosów  
„przeciw”  0 głosów  
„wstrzymało się” 0 głosów 
Radni przyjęli projekt ww. uchwały. 
Załącznik nr 12  – głosowanie imienne.  
 
Uchwała nr XLVII/376/23 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego stanowi  
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
11. Zakończenie sesji.     
    
Przewodniczący Rady Gminy Lipka na koniec podziękował za udział w XLVII Sesji Rady Gminy 
Lipka.   
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 

Piotr Wandas 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy Lipka 
 
 Protokołowała:                                
 
 
Katarzyna Kamińska 


